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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt.

Punkt 2: Godkendelse af referat fra april 2024

Beslutning for Punkt 2: Godkendelse af referat fra april
2024

Referat godkendt.

Punkt 3: Drøftelse: Fertilitetsbehandling (16.05- 16.20)

Baggrund
Lige nu bliver medicinstuderende fordelt via lodtrækning på kliniksteder rundt omkring i
hele Region Midt på deres kandidatuddannelse. Dvs. nogle skal fx møde i klinik i
Gødstrup, hvorved der følger en del transporttid med. Vi har dog nogle områder, som
fritager de studerende fra denne lodtrækning, og de derved får mulighed for at komme i
klinik i pendlerafstand (Aarhus). Følgende falder inden for disse kategorier:

• de har børn under 4 år.
• de er enlig forsørger og har hjemmeboende børn, også over 4 år.
• de eller en af de nærmeste (ægtefælle/børn/forældre) har en
behandlingskrævende sygdom, og behandlingen af sygdommen forudsætter, at du
har klinikplads i Aarhus
• de er studerende under Dual Career-ordningen (AU Elitesport eller AU
Iværksætter)

På studienævnetmødet vil professor og overlæge Erik Ernst orientere om fertilitetsforløb
og hvad et sådant forløb kræver at tid fra parret.
Studienævnet bedes efterfølgende vurdere, hvorvidt fertilitetsbehandling bør inkluderes i
ovenstående områder, og derved fritage de studerende fra lodtrækningen.

Beslutning for Punkt 3: Drøftelse: Fertilitetsbehandling
(16.05- 16.20)

Professor Erik Ernst orienterede studienævnet om behandling og antal scanninger, der
skal gennemføres ved fertilitetsbehandling; både ved inseminering og ved IVF.
Studienævnet brugte denne viden under punkt 6 sag 1.

Punkt 4: Nyt fra studienævnsformanden (16.20 - 16.30)
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Beslutning for Punkt 4: Nyt fra studienævnsformanden
(16.20 - 16.30)

1. Studieleder Janne Lebeck viderebragte tilbagemelding fra kursusleder på Immunologi
og Mikrobiologi ifm. kursusevaluering E23.

De studerende har efterlyst det pædagogiske princip for, hvorfor kurset ikke vil uddele
eksamensopgaver med tilhørende besvarelser til de studerende. Der er uenighed blandt
studienævnet medlemmer, om læringen også ligger i at få udleveret tidligere besvarelser.
Immunologi og Mikrobiologi udleverer ikke eksamenssæt med besvarelser – og vil stadig
gerne holde fast i det, da de mener, at udleveres eksamensbesvarelserne vil det ikke
øge de studerendes akademisering og involvering i egen tilegnelse af viden.

De studerende tilføjede, at udleverer kurset ikke besvarelserne, har de ret til at søge
aktindsigt.

Studienævnet konkluderede, at der skal rådføres med CED ift. argumenter for og imod
for at udlevere eksamenssæt med besvarelser.

2. Forskningsintegration

Som opfølgning på indsats inden for styrket forskningsintegration fra 2023 er der nu
blevet udarbejdet en feedback- skabelon, som kan udfyldes ifm. det skriftlige projekt på
Projektforløbet. Det er ikke en bunden opgave for vejlederne, men en mulighed for at
give kort skriftlig feedback.

Punkt 5: Orientering: Dispensationssager siden sidst
(16.30-16.35)

Beslutning for Punkt 5: Orientering: Dispensationssager
siden sidst (16.30-16.35)

Ingen kommentarer.

Punkt 6: Beslutning: Behandling af dispensationssager
(16.35- 16.55)

To sager til behandling

Beslutning for Punkt 6: Beslutning: Behandling af
dispensationssager (16.35- 16.55)

Sag 1

Fritagelse fra lodtrækning ifm. klinikforløb - Fertilitetsbehandling

Som opfølgning på Erik Ernsts oplæg om fertilitetsbehandling godkendte Studienævnet,
at fertilitetsbehandling fremadrettet sidestilles med ”behandlingskrævende sygdom”, og
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vil derved kunne fritage den studerende for lodtrækning ifm. klinikophold. Studienævnet
forventer ikke, at det er mange studerende, det drejer sig om.

Sag 2

Afslag på 5. prøveforsøg på Cellebiologi

Studienævnet lagde vægt på, at der ikke foreligger et usædvanligt forhold, der kan
begrunde en dispensation.

Punkt 7: Orientering: Revision af studieordningerne på
medicin (16.55- 17.10)

Dekanatet ønsker en revision af studieordningerne på medicinuddannelsen.
Der er nedsat en koordinationsgruppe med prodekan for uddannelse for bordenenden
samt tre (endnu ikke nedsatte) arbejdsgrupper, der har fokus på Psykiatri, Ulighed i
sundhed og Almen medicin.
Ud over arbejdet med studieordningerne er hensigten også at søge om geografisk
retskrav til kandidatuddannelsen i Gødstrup, hvor dele af uddannelsen vil ligge for op til
30 studerende.

Hensigten er, at de nye studieordninger er klar til optag september 2026 (BA) og
September 2029 (KA).

Koordinationsgruppen ønsker gerne Studienævnets input til personer, som kan indgå i
revsionen inden for de tre fagområder, og ser også gerne, at de studerende inddrages i
revisionsarbejdet.

Bilag

• Rammenotat_revision af studieordning_medicin
• Tidsplan for revisionen

Beslutning for Punkt 7: Orientering: Revision af
studieordningerne på medicin (16.55- 17.10)

Studieleder Janne Lebeck orienterede om den kommende revision af både bachelor- og
kandidatuddannelsen i medicin. Der er en forventning om, at der vil være optag på
bacheloruddannelsen september 2026 og kandidatuddannelsen september 2029.

Der vil i revisionen lægges vægt på ”Bedre Sundhed for Alle”, som indebærer et større
strategisk fokus på primærsektor/almen medicin, ulighed i sundhed. Derudover ønskes
der afsøgt, om uddannelsen skal inddrage yderligere inden for psykiatri.

Region Midt har indgået budgetforlig med intention om lokal forankring af
lægeuddannelsen samt et styrket spor i almen medicin. Intentionen er, at der skabes et
geografisk retskrav til kandidatuddannelsen i medicin til Vest/Gødstrup, hvor de
studerende via KOT søger ind på bacheloruddannelsen i Aarhus, men knyttes med
retskrav til klinikdelen på kandidatuddannelsen i Gødstrup. Hertil er der flere muligheder i
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tale for at gøre dette så attraktivt som muligt. Der vil være tale om 30 studerende/år
(ændrer ikke på det samlede dimensioneringstal).

Ud over de strategiske indsatser vil der i revisionen også blive åbnet op for inddragelse
af initiativet Digitale Kompetente Dimittender samt Den Nationale Kliniske
Kompetenceprofil.

Studienævnet tog orienteringen til efterretning og havde følgende kommentarer:

• Et opmærksomhedspunkt på at en kandidat i Gødstrup ikke udelukkende skal
kobles med Almen medicin – det er stadig et regionshospital med mange
specialer.
• De studerende vurderede, at det kan være svært at tage stilling til det geografiske
retskrav i Gødstrup med et fokus på almen medicin, da man som studerende ofte
først senere finder ud af, hvilken vej man vil specialisere sig hen imod. Sporet vil
dog få ansøgere, da der er flere studerende, der søger optagelse, end der kan
optages.
• Vigtigt, at der i processen også indtænkes de fokuspunkter i studieordningerne,
som Studienævnet er stødt på siden 2020, som kun kan ændres ved en revision,
samt at kursuslederne/kurserne fra begge uddannelser vil blive hørt ift. revisionen.
• Et opmærksomhedspunkt på hvad Region Midt kan have af indflydelse på i en
studieordning på Medicin, Health, AU.

Punkt 8: Drøftelse: forberedelse til statusmøde 2024 –
studielederes statuspapir og input til handleplaner (17.10-
17.45)

Baggrund

Som en del af kvalitetsarbejdet på Aarhus Universitet afholdes der på Health hvert år
årlige statusmøder mellem prodekan for uddannelse, institutledelse, studieledelse,
studerende og repræsentanter fra CED og HE Studier.

Formålet med statusmødet er at gøre status på en uddannelses kvalitet, styrker og
svagheder med henblik på at udvikle kvaliteten af uddannelsen. Statusmødet skal sikre,
at vi arbejder med de områder af uddannelsen, hvor der er brug for indsatser og
udvikling. Læs mere om processen for årlig status og AU’s kvalitetspolitik her:
https://kvalitet.au.dk/health/kvalitetsprocesserne/aarlig-status

Rammen for for dialogen på statusmødet er delpolitikkerne i AU’s kvalitetspolitik og de
dertilhørende kvalitetsindikatorer.

I AU’s ledelsesinformationssystem Power BI er der mulighed for at dykke ned i
datagrundlaget bag kvalitetsindikatorerne (f.eks. antal studerende der er faldet fra eller
hvor mange besvarelser og kurser der ligger bag indikatoren for kursusevaluering). Det
er desuden muligt at tilgå en række supplerende nøgletal (f.eks. ansøgnings- og
optagelsesdata, eksamensresultater og frafaldsstatistik), hvis der er behov for at
undersøge eller kvalificere hypoteser og forklaringer før eller efter statusmødet.

På studienævnsmødet den 23. april drøftede studienævnet årets kvalitetsindikatorer i
relation til Aarhus Universitets kvalitetspolitik med henblik på identificere, om noget skal
undersøges nærmere eller have særlig opmærksomhed fremadrettet. På samme møde
behandlede studienævnet ligeledes indholdet af Danmarks studieundersøgelse 2023
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bestående af Studiemiljøundersøgelsen 2023, Undervisningsmiljøvurderingen (UMV)
2023 og Dimittendundersøgelsen 2023.

På baggrund af studienævnets drøftelse af kvalitetsindikatorerne, undersøgelserne og
generelle øvrige input, har studieleder udarbejdet et kort statuspapir. Studieleder har
desuden udfyldt status på handleplan sidste år.

Indstilling

På dette møde bedes studienævnet kommentere studieleders statuspapir samt komme
med input til handleplanen for det kommende år, herunder UMV-handleplan.

Herunder bedes studienævnet se på status på handleplanen for sidste år og vurdere om
evt. uafsluttede initiativer bør videreføres til den nye handleplan.

Det videre forløb

Statusmødet afholdes den 17. juni Som opfølgning på statusmødet udarbejdes en
statusrapport (den skriftlige opsamling fra statusmødet og studieleders statuspapir). Med
afsæt heri udarbejdes en uddannelsesrapport (status for alle uddannelser på Health) og
med afsæt heri en AU uddannelsesberetning (status for alle fakulteter på AU)
Studienævnet vil få statusrapporten til orientering i løbet af august/september.

Bilag:

1) Health rammer og proces for årlig status
Rammer_og_proces_for_aarlig_status_Health_2024.pdf (au.dk)
2) Udkast Studieleders statuspapir
3) Status på handleplan 2023/2024
4) Evalueringsrapport 2023
5) Kvalitetspolitik for uddannelsesområdet på Aarhus Universitet:
https://medarbejdere.au.dk/strategi/kvalitetspolitik

Beslutning for Punkt 8: Drøftelse: forberedelse til
statusmøde 2024 – studielederes statuspapir og input til
handleplaner (17.10- 17.45)

Studieleder Janne Lebeck fremlagde kort de overordnede fokuspunkter, som hun ønsker
at inddrage til statusmødet den 17. juni.

Studienævnet havde få sproglige kommentarer til statuspapiret. Derudover drøftede de
kort overgangen fra kandidatstudiet til arbejdsmarkedet, som til trods for yderligere klinisk
erfaring i ny ordning ikke har ændret sig. Studienævnet så det vanskeligt at vurdere,
hvad der ligger til grund for denne svære overgang – det drejer sig både om personlige
årsager, en anden generation blandet med svært stof og stort ansvar – som sammen gør
det naturligt, at overgangen er svær.

Ingen kommentarer til udkast til handleplan.

Janne Lebeck tilføjer punkter til udkast til UMV- handleplanen.
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Punkt 9: Godkendelse: GAI ifm. reeksamen,
indstillingsbetingelser og undervisningsevaluering
(17.45- 18.00)

På mødet i marts gennemgik Studienævnet udvalgte eksamener ift. GAI følsomhed.

For vinterens eksamener udestår en runde med at vurdere, om GAI må bruges ved:

1. Reeksamener med anden eksamensform end ordinær (b-prøver)
2. Eksamenslignende aktiviteter, der gemmer sig under ”undervisningsdeltagelse”
3. Eksamenslignende aktiviteter, der gemmer sig under
”forudsætningskrav/indstillingsbetingelser”

Ændringerne kan vedrøre:
1. ændring i angivelse af tilladte hjælpemidler
2. tilpasning af eksamensform
3. tilpasning eksamensspørgsmålet/-opgaven

Studienævnsformandskabet har gennemgået listen og i samarbejde med kursusledere
vurderet kurserne ift. følsomhed over for GAI. Listen er vedhæftet.

Beslutning for Punkt 9: Godkendelse: GAI ifm.
reeksamen, indstillingsbetingelser og
undervisningsevaluering (17.45- 18.00)

Studienævnet godkendte indstillingen.

• Retsmedicins b-prøve vil være GAI følsom og indstilles til ikke at kunne inddrage
redskabet under forberedelsen.
• Resten af b-prøverne dækkes enten af en mundtlig prøve eller følger ordinær
eksamens tilgang til GAI.
• Ift. undervisningsdeltagelse, som alle valgfag følger, indstilles der til, at GAI
tillades.
• Ift. indstillingsbetingelser indstilles der til, at GAI tillades.

Punkt 10: Eventuelt

Eventuelt

Beslutning for Punkt 10: Eventuelt

Intet til evt.
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